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Summary:

This study aimed to know the nature of the relaiom between the dependent variable represented by
the psychological council and independent variablgresented by the compartmental problems — adgness
stubbornness, and Excessive movement- in four ttapats in the wilaya of Annaba.

The results of this study showed the following:

- The level of the pupils and teachers evaluatinthéopupil’'s aspects of compartmental problems @ th
primary school was high level and the level of tiezessity prevention from those problems was also
high.

- There is a relative and correlation relationshipwieen the psychological council and compartmental
problems of pupils in primary.

- The prevention is necessary in the primary school.

Key words: Psychological council, Behavioural problems, childmary school, prevention.

Résumé:

L'étude a pour but de déterminer la nature de latiom entre le variable dépondant représentergar
conseil psychologique et le variable indépendaptésenter par les problémes comportementaux —sagtés
entétement, l'excés de mouvement — chez les éidwda 5™ année primaire dans quatre départements de la
wilaya d’Annaba.

Les résultats obtenus sont les suivants :

- Le niveau d'évaluation des problémes comportemengduses préventions - agressivité, entétement,
I'excés de mouvement- était élevé chez les éléeekm 5™ année primaire d’aprés le point de vue de
I'enseignant et I'éleve.

- Par ailleurs les résultats de I'étude montrergrésence de corrélation entre le conseil psychgleget
les problémes comportementaux chez les éleéves3i89année primaire.

L’importance de la prévention a I'école primaire.

Mots clés: Conseil psychologique, les probléemes comporteaentenfant, école primaire, la prévention.
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